

**Security Information:**

- Amendment of the positions of residents who are holders of a temporary residency will put them aside from expatriation from the country and legal accountability.
- The necessity of departure of all visitors before the expiration of ministerial period dated 30/11/2020

The General Department of Relations and Security Information at Ministry of Interior called upon the residents, holders of residencies (with all their kinds) whose residency expired, as well as the persons who entered the country pursuant to entry or visit visas (with all their kinds) who are benefiting from the ministerial resolution No. (444/2020) who are holding a temporary residency for a period of (three months) till the date of 31/8/2020, and then, they obtained a temporary residency for another period of (three months) from 1/9/2020 till 30/11/2020, by virtue of the ministerial resolution No. (598/2020) because of exceptional circumstances which the country passes as a result of spreading of Coronavirus Pandemic, and what is resulting therein of stopping of most of the ministry of the State from working, to quickly amend their positions for the holders of ordinary residencies (with all their kinds) or departure for those who entered the country pursuant to an entry or visit visa (with all their kinds), in order that they wouldn't be liable to the legal accountability.



The Department calls upon all sponsors and employers that they would, during this period, amend the positions of their sponsored persons and cause the procedures of their ordinary residency to be completed, either via the website of Ministry of Interior (WWW.MOI.GOV.KW), or via reviewing the Departments of Residency Affairs in the governorates, also, it calls upon all visitors to organize their procedures of travel and to be keen on departing the country before the expiration of the ministerial period of grace specified on 31/10/2020.

The Department referred that Ministry of Interior will undertake all legal procedures against the violators after the expiration of the ministerial period specified in the ministerial resolution dated 30/11/2020 and it will depart the violators, and they will not be allowed to come back again to the country.

**Kuwait Police**

**MOI\_KUW**

**Tél. 112**



## الإعلام الأمني:

تعديل أوضاع المقيمين الحاصلين على إقامة مؤقتة يجنبهم  
الإبعاد عن البلاد والمسائلة القانونية

● ضرورة مغادرة جميع الزائرين قبل انتهاء المهلة الوزارية بتاريخ 2020/11/30

دعت الإدارة العامة للعلاقات والإعلام الأمني بوزارة الداخلية الأخوة المقيمين حاملي الإقامات (بكافة أنواعها) ممن انتهت إقامتهم، وكذلك ممن دخلوا البلاد بموجب سمات دخول أو زيارات (بكافة أنواعها) المستفيدين من القرار الوزاري رقم (2020/444) الحاصلين على إقامة مؤقتة لمدة (ثلاثة أشهر) حتى تاريخ 2020/8/31، ومن ثم حصلوا على إقامة مؤقتة لمدة (ثلاثة أشهر) أخرى من تاريخ 2020/9/1 وحتى تاريخ 2020/11/30، وذلك إعمالاً للقرار الوزاري رقم (2020/598) بسبب الظروف الاستثنائية التي تمر بها البلاد جراء انتشار جائحة كورونا، وما ترتب عليه من تعطيل معظم وزارات الدولة عن العمل، إلى المسارعة في تعديل أوضاعهم بالنسبة لحاملي الإقامات العادية (بكافة أنواعها) أو المغادرة ممن دخلوا البلاد بموجب سمات دخول أو زيارات (بكافة أنواعها)، حتى لا يتعرضوا للمسائلة القانونية.



وتناشد الإدارة جميع الكفلاء وأصحاب العمل بأن يقوموا خلال هذه الفترة بتعديل أوضاع مكفوليهم والعمل على استكمال إجراءات تجديد إقاماتهم العادية، سواء عن طريق موقع وزارة الداخلية الإلكتروني [WWW.MOI.GOV.KW](http://WWW.MOI.GOV.KW)، أو من خلال مراجعة إدارات شؤون الإقامة بالمحافظات، كما تدعو جميع الزائرين إلى تنظيم إجراءات سفرهم والحرص على مغادرة البلاد قبل انتهاء المهلة الوزارية المحددة بتاريخ 2020/11/30.

وأشارت الإدارة إلى أن وزارة الداخلية ستقوم بمباشرة كافة الإجراءات القانونية بحق المخالفين بعد انتهاء المهلة الوزارية المحددة بالقرار الوزاري بتاريخ 2020/11/30 وسوف تقوم بإبعاد المخالفين، ولن يتم السماح لهم بالعودة مرة أخرى للبلاد.

